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Vec:  Podnet občianky obce Nitrianske Pravno na zasadnutie Obecného zastupiteľstva v 
Nitrianskom Pravne prednesené dňa 14. februára 2013

Vážený pán starosta,
vážení poslanci obecného zastupiteľstva,
vážení prítomní,

dovoľte, aby som na Vás, ako predstaviteľov miestnej samosprávy a zástupcov, ktorých sme si my, 
občania, zvolili, obrátila na pôde dnešného obecného zastupiteľstva s problémom, ktorý ma trápi už 
dlhší čas.
Ide o tabule na našom miestnom cintoríne s nápisom ,,Hrobové miesto určené na likvidáciu“. 
Keďže bývam v bezprostrednej blízkosti cintorína, na ktorom sú pochovaní aj moji rodičia, na 
cintorín chodím často a stretávam aj ľudí, ktorí tam prichádzajú z blízka i z ďaleka. Z rozhovorov s 
nimi viem, že spomínané tabule ich veľmi prekvapia. A nejde o pozitívne prekvapenie, ale doslova 
o šok...

Tak je to aj v poslednom čísle časopisu Prievidzsko v článku od Erika Kližana Zanechali svoju 
pečať na hornej Nitre ktorý vám odporúčam do pozornosti.

Možno poznáte citát o tom, že národ, ktorý nemá minulosť, nemá ani budúcnosť. Rušením starých 
hrobových miest, na ktorej sú v drvivej väčšine prípadov uvedené nemecké mená, ničíte minulosť 
našej obce. Je paradoxom, ako rýchlo dokáže zmiznúť mnoho rokov, desaťročí či storočí histórie. 
Bohužiaľ, v prípade, že sa hrobové miesto zruší, jeho obnova nebude možná... Nehovoriac o tom, 
že je to prejav neúcty k našim rodákom žijúcim v Nemecku, ktorý nemalými finančnými 
prostriedkami podporili obnovu pamiatok v našej obci – či už Kalvárie, strechy na kostole, 
pamätníka obetiam prvej svetovej vojny a podobne.

Poznám aj cintoríny v iných obciach nášho okresu či iných častiach Slovenska a s ničím podobným 
som sa nestretla. V dnešnej dobe prevláda presne opačný trend – cintoríny sa ako kultúrne dedičstvo 
obnovujú, obce a mestá vynakladajú prostriedky na ich úpravu a údržbu. V našej obci je to naopak – 
keď to poviem veľmi naturalisticky, dalo by sa to označiť ako vyhadzovanie predkov z ich hrobov.

Preto sa chcem spýtať, či si takto samospráva obce predstavuje ten správny spôsob prejavu úcty k 
našim predkom. Pokiaľ áno, mala by som svoje rozhodnutie prehodnotiť, pretože obyvatelia i 
návštevníci našej obce považujú súčasnú situáciu za príklad hrubého barbarstva. Preto sa pýtam, či 
je naša obec taká chudobná že potrebuje bohatnúť aj na mŕtvych, ktorý nenechá odpočívať v pokoji.

Keby som chcela zájsť do krajnosti, spýtam sa, či raz, keď za ne nebude zaplatený poplatok, 
umiestnite tabuľu aj na pomník rodičov nášho významného rodáka, sochára Jozefa Damku. Alebo 
budú tieto miesta zaplatené z rezervného fondu obce či prostriedkov určených na kultúru? Moja 
otázka bola rečnícka, nechcem, aby ste na ňu odpovedali, stačí, ak sa nad ňou zamyslíte...

Tým vás, ktorí sa do Nitrianskeho Pravna prisťahovali, to nič nehovorí. Vaši predkovia sú 
pochovaní na iných cintorínoch. Ale nezabúdajme na to, aký príklad dávame našim deťom. Aby 
sme sa aj my raz, keď im budeme zavadzať, neocitli zrušení.



Pokiaľ obec nemá záujem, vynaložiť na zachovávanie cintorína prostriedky z vlastných zdrojov, 
odporúčam hľadať zdroje inde.

Alebo viedlo ku vzniku tabúľ niečo iné, a nie financie? Konkrétne to, že obec nemá miesto na 
cintorín? Potom sa pýtam, prečo obec nerozšíri cintorín aj na pozemok bývalej benzínovej pumpy, 
aby mohli mať naši predkovia konečne pokoj, ktorý im patrí.
Takmer na každom pomníku je nápis ,, Odpočívaj v pokoji“, tak ho tým našim predkom doprajme.

Umiestňovanie tabúľ na staré hroby má však od spomenutého nápisu veľmi ďaleko...

Ďakujem za pozornosť

MUDr. Mária Elischerová

Tento svoj príspevok žiadam uverejniť v plnom znení na internetovej stránke obce a v 
Pravnianských zvestiach.

 


